
Protokół Nr II/14

z II sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 30 grudnia 2014 r.

w Miejskiej sali koncertowej, ul. Dąbrowskiego

(czas trwania godz. 12:00 – 17:30)

Obrady II sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły poinformował zebranych, że kilkanaście dni 

temu otrzymaliśmy smutną wiadomość o odejściu Andrzeja Czapiewskiego, radnego Rady Miasta 

Piły  III,  IV i  V kadencji  oraz  jej  Przewodniczącego  w IV kadencji.  Przewodniczący  poprosił 

zebranych o uczczenie pamięci zmarłego minutą ciszy.

 

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Przewodniczący  stwierdził,  że na sali jest quorum (nieobecny był radny Franciszek Jeżewski.), 

pozwalające  na  podejmowanie  prawomocnych  uchwał  oraz  powitał  przybyłych  radnych

i zaproszonych gości – listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Przewodniczący powiedział, że otrzymał pismo od Prezydenta Miasta Piły w sprawie wycofania

z porządku obrad 34. punktu. Projekt dotyczy uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Województwu Wielkopolskiemu. Przewodniczący poprosił Prezydenta o uzasadnienie tej decyzji.

Krzysztof  Szewc,  zastępca  prezydenta  Miasta  Piły wyjaśnił,  że  Urząd  Marszałkowski  nadal 

dokonuje  uzgodnień,  w  jaki  sposób  ta  dokumentacja  powinna  być  przekazana,  czy  można  ją 

przekazać bezpośrednio do WCO czy powinna być przekazana jednostce samorządu terytorialnego

i dopiero potem przekazana do Wielkopolskiego Centrum Onkologii. W związku z tym, poproszono 

o wstrzymanie się z podjęciem tej uchwały do czasu prawnego rozstrzygnięcia tej kwestii.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zapytał czy są inne propozycje do porządku obrad.

W związku z brakiem innych zgłoszeń, Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie usunięcia 

przedmiotowego punktu z porządku obrad II sesji Rady Miasta Piły.



Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:

1.Sprawy regulaminowe.

2.Ślubowanie radnej Rady Miasta Piły.

3.Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy

I a II sesją Rady Miasta Piły – druk nr 18.

4.Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk nr 20.

5.Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr I/4/2014 Rady Miasta Piły z dnia 27 listopada 2014 r. 

w  sprawie  powołania  radnych  w  skład  stałych  komisji  Rady  Miasta  Piły  oraz  wyboru 

przewodniczących komisji – druk nr 11.

6.Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr I/5/2014 Rady Miasta Piły z dnia 27 listopada 2014 r. 

w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, ustalenia jej składu osobowego oraz przewodniczącego – 

druk nr 12.

7.Projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr XI/147/2003 Rady Miejskiej w Pile z dnia 26 sierpnia 

2003 roku w sprawie przystąpienia Gminy Piła do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Nadnoteckich 

(ze zm.) - druk nr 13.

8.Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2015 – 2024. 

Opinia RIO. Autopoprawka – druki nr: 9, 24, 43.

9.Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2015 rok. Opinia RIO – druki nr: 10, 32.

10.Projekt uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa poprzez zmianę Uchwały 

Nr XLVII/626/14 Rady Miasta Piły z dnia 26 czerwca 2014 r.  w sprawie Regulaminu Ośrodka 

Turystyczno – Wypoczynkowego „Płotki” w Pile – druk nr 17.

11.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  drodze  przetargu  części 

nieruchomości położonej przy pl. Konstytucji 3 Maja w Pile – druk nr 21.

12.Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej – Nad Strumykiem – druk nr 22.

13.Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy dla ronda – Unii Europejskiej – druk nr 23.

14.Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej, trybu postępowania w 

sprawie udzielania dotacji oraz sposobu jej rozliczania, przyznanej z budżetu Miasta Piły dla spółek 

wodnych – druk nr 25.

15.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym 

części nieruchomości położonej przy ul. Wincentego Witosa w Pile – druk nr 26.

2



16.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym części 

nieruchomości położonej przy ul. Chojnickiej w Pile – druk nr 27.

17.Projekt  uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości  położonej  przy ul. 

Dalekiej w Pile – druk nr 28.

18.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy rzeczowej przez Gminę Piła na 

rzecz Samorządu Województwa Wielkopolskiego w 2015 r. - druk nr 29.

19.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie w roku 2015 pomocy finansowej dla 

samorządu Powiatu Pilskiego na zadania w zakresie upowszechniania i edukacji plastycznej oraz 

zawarcie stosownej umowy – druk nr 30.

20.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie w roku 2015 pomocy finansowej dla 

samorządu  Województwa  Wielkopolskiego  na  zadania  w zakresie  obsługi  bibliotecznej

i edukacji regionalnej oraz zawarcie stosownych umów – druk nr 31.

21.Projekt  uchwały  w  sprawie  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych na rok 2015 – druk nr 14.

22.Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2015 – 

2016 – druk nr 15.

23.Projekt  uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr  XXVI/361/12 Rady Miasta  Piły  z  dnia  27 

listopada  2012  r.  w  sprawie  wyznaczenia  dodatkowych  przedstawicieli  Gminy  Miejskiej  Piła

w Związku Międzygminnym – druk nr 34.

24.Projekt  uchwały  w  sprawie  powołania  przedstawiciela  Gminy  Piła  w  Radzie  Muzeum 

Okręgowego im. Stanisława Staszica w Pile – druk nr 35.

25.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XVII/198/07  Rady Miasta  Piły  z  dnia  18 

grudnia 2007 roku w sprawie powołania i ustalenia składu osobowego Zespołu opiniującego do 

spraw rewitalizacji obszarów powojskowych (ze zm.) - druk nr 36.

26.Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej przy 

ul. Śródmiejskiej w Pile – druk nr 37.

27.Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  nieruchomości  położonej  w  rejonie  ul.  Grabowej

w Pile w związku z realizacją roszczenia wynikającego z art.  209a ust.  1 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami – druk nr 38.

28.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  żądania  zwrotu  bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 48 w budynku przy ul. Matwiejewa 11B w Pile – 

druk nr 39.

29.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  żądania  zwrotu  bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 6 w budynku przy ul. O. Maksymiliana Kolbe 43 

w Pile – druk nr 40.

30.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania  pierwszeństwa
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 w nabyciu budynku użytkowego (garażu) położonego przy ul. Krynicznej w Pile na rzecz najemcy 

– druk nr 41.

31.Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej przy 

ul. Lutyckiej w Pile – druk nr 42.

32.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2014 – 

2024 – druk nr 44.

33.Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2014 rok – druk nr 45.

34.Projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Miasta Piły na 2015 rok – druk nr 16.

35.Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły na 

2015 rok – druk nr 33.

36.Przedłożenie planów pracy stałych komisji Rady Miasta Piły na 2015 rok.

37.Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych – druk nr 19.

38.Wolne głosy, wnioski i informacje.

39.Zamknięcie obrad.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły poprosił  wiceprzewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  Pawła 

Jarczaka o  odczytanie informacji  w sprawie protokołu  z  I  sesji  Rady Miasta  Piły -  informacja 

stanowi załącznik do protokołu.

Wiceprzewodniczący Paweł Jarczak odczytał protokół i postawił wniosek o przyjęcie protokołu

z I sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni jednogłośnie – 21 głosami „za”, przyjęli wniosek o przyjęcie protokołu z I sesji Rady 

Miasta Piły bez odczytania.

Ad 2.

Ślubowanie radnej Rady Miasta Piły.

Przewodniczący odczytał  rotę  ślubowania,  a  ślubowanie  złożyła  Teresa  Kasior,  która  była 

nieobecna na pierwszym posiedzeniu Rady VII kadencji.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że o udzielenie głosu prosiła Poseł na Sejm RP 

Małgorzata Janyska.
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Posłanka Małgorzata Janyska pogratulowała pilskim samorządowcom wyniku wyborczego. Pani 

Poseł powiedziała, że wyniki wyborów pokazały, że prezydent Piotr Głowski i wybrani Radni mają 

duże  poparcie  społeczne  i  dodała,  że  Piła  stała  się  już prawdziwą stolicą subregionu i  życzyła 

powodzenia na przyszłe lata. Posłanka złożyła na ręce Prezydenta Piły i Przewodniczącego Rady 

Miasta listy gratulacyjne.

Głos  zabrał  senator  Mieczysław  Augustyn,  który  powiedział,  że  chciałby  złożyć  propozycję 

współpracy. Senator przypomniał o reformie samorządowej, która miała miejsce dzięki inicjatywie 

Senatu.  Mieczysław  Augustyn  dodał,  że  chciałby  zaapelować  do  Radnych,  Przewodniczącego

i Prezydenta o mocne zaznaczenie roli samorządu terytorialnego, ale też wspólne podjęcie się trudu 

zmiany sytuacji  osób pozostających bez pracy,  niepełnosprawnych i  o  wsparcie  dla  rodzin.  Na 

koniec,  senator Augustyn zadeklarował,  że pozostaje do dyspozycji  Rady i  Prezydenta.  Senator 

Mieczysław Augustyn zaprosił zebranych do udziału w zbliżającym się wydarzeniu – zbiórce darów 

dla Ukrainy.

Ad 3.

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta  Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy I  a II 

sesją Rady Miasta Piły.

Radni nie zgłosili zapytań do tego punktu.

Ad 4.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

W tym punkcie głos zabrali, prosząco dodatkowe informacje w następujących punktach,  Radni: 

Wiesława Sztaba – pkt: 65., 161., 183., Jacek Bogusławski – pkt: 32., 81. Radny Paweł Dahlke, 

zwracając się do rzecznik Komendy Powiatowej Policji  w Pile,  powiedział,  że po raz pierwszy 

odwiedził go policjant, sprawujący służbę w rejonie, który reprezentuje Radny, była to sympatyczna 

wizyta z prośbą o wymianę informacji na temat różnego rodzaju zagrożeń i braku porządku. Radny 

powiedział, że to bardzo cenna inicjatywa.  Radny Paweł Dahlke zadał pytanie dotyczące punktu 

101.sprawozdania i sprawy dotyczącej decyzji odnośnie lotniska.
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Prezydent Piotr Głowski odpowiadając na pytania powiedział m.in., że:

•odnośnie  punktu 65.,  Prezydent  powiedział,  że  Minister  ds.  Unii  Europejskiej  landu Hesji  był

w  Polsce  na  zaproszenie  Marszałka  Wielkopolskiego,  Piła  została  wybrana  jako  region,  który 

będzie  prawdopodobnie  przygotowywał  pilotażowy  program  międzynarodowy  SMART  CITY, 

który sami chcemy realizować, ale właśnie na styku Niemiec i być może jeszcze jednego z państw, 

z którymi Wielkopolska na co dzień współpracuje,

•odnośnie punktu 161., Prezydent powiedział, że rozmowa z Jackiem Koralewskim, szefem WARP, 

dotyczyła  przyszłości  samej  WARP  i  nowych  projektów,  które  będą  realizowane

w najbliższej perspektywie unijnej, żeby jak najwięcej z tych produktów trafiało do Piły,

•odnośnie punktu 183., Prezydent powiedział, że z marszałkiem Lechem Wojtasiakiem rozmowy 

dotyczyły pieniędzy z nowej perspektywy finansowej i tego, jaki będzie tryb uruchamiania tych 

środków, dzisiaj już wiemy, że dokumenty są zaakceptowane, znamy też prawie ostateczną formułę 

samego programu regionalnego, ale musimy jeszcze trochę poczekać na dokumenty wykonawcze, 

które  pojawią  się  ze  strony  rządowej,  będą  one  określały  w  jaki  sposób  będzie  można 

wykorzystywać te  środki,  jakie będą zasady konkursów i  dostępności,  wygląda na to,  że druga 

połowa  tego  roku,  to  czas  kiedy  można  realnie  liczyć  na  starty  pierwszych  postępowań 

konkursowych, to by oznaczało,  że będziemy chyba nawet w czołówce europejskiej jeżeli chodzi 

po pozyskiwanie tych pieniędzy, Prezydent przypomniał, że Perspektywa, formalnie, trwa do 2020 

roku, a rozliczenia jeszcze dwa lata po tym, jesteśmy na etapie kończenia kilku dokumentacji, które 

przyczynią się do tego, że będziemy w  czołówce miast składających swoje wnioski,

•odnośnie punktu 81. i  Domu Przedpogrzebowego, Prezydent powiedział,  że w przyszłym roku 

przewidujemy, w tym kontekście, 500 tysięcy złotych netto, a wszystko jest realizowane zgodnie z 

programem,

•odnosząc  się  do  inicjatywy  Komendant  Powiatowej  Policji  w  Pile,  Prezydent  powiedział,  że 

pierwszy raz, w takiej skali, jest realizowane to przedsięwzięcie, dzielnicowi docierają faktycznie 

do wielu osób, które na co dzień powinny ze sobą współpracować, wydaje się, że ta inicjatywa 

przyniesie korzyści mieszkańcom Miasta,

•odnośnie punktu 32. sprawozdania, Prezydent powiedział, że tak właściwie, to przygotowania do 

kolejnego półmaratonu rozpoczynają się – jak mówi Henryk Paskal  –w momencie zakończenia 

poprzedniego, tak więc spotkania dotyczą już finansowania kolejnego biegu, przewiduje się, że 

dofinansowanie będzie, co najmniej, w takiej samej wysokości jak w latach poprzednich, Miasto 

jest jednym z głównych sponsorów tego wydarzenia,

•odnośnie  punktu  101.  i  sprawy  lotniska,  Prezydent  powiedział,  że  spotkanie  z  Tomaszem 

Siemoniakiem, Ministrem Obrony Narodowej odbywało się w trakcie trwającej jeszcze kampanii 

wyborczej, rozmowy dotyczyły tego jak przyspieszyć postępowanie związane ze zmianą ustawy, 

którą  pilotują  m.in.  posłanka  Małgorzata  Janyska  i  senator  Mieczysław  Augustyn,  a  która 
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umożliwiłaby Powiatowi zawiązywanie spółek prawa handlowego, dałoby to, na pewno, szansę na 

realizowanie  wielu  przedsięwzięć,  nie  tylko  związanych  z  lotniskiem,  umożliwiłoby  powiatom 

sprawniejsze zarządzanie posiadanym majątkiem. Dzisiaj – jak powiedział Prezydent - sytuacja jest 

zaskakująca dla wszystkich, a Prezydent na razie odbiera ostatnie informacje z niedowierzaniem

i ma nadzieję, że dzisiaj Rada Powiatu Pilskiego zastanowi się nad tym i da sobie dużo czasu na 

przemyślenie  takiej  decyzji,  Piotr  Głowski  dodał,  że  bardzo  łatwo  jest  coś  zlikwidować,

a odtworzyć czasem nie uda się już nigdy i to powinno przyświecać tej debacie, która się przetoczy 

podczas dzisiejszej sesji Rady Powiatu, zakładając, że pojawi się chwila zastanowienia, wrócimy do 

rozmów na temat tego, co jest kluczowe dla rozwoju m.in. przedsiębiorczości i subregionu, chodzi 

o  patrzenie  w  perspektywie  dziesiątków,  50  lat,  a  nie  5  najbliższych  miesięcy,  bo  w  takiej 

perspektywie myśli się o lotniskach, Prezydent dodał, że zawsze uważał, że to nie jest obiekt, który 

służy Pile, ani nawet Powiatowi, ale całemu subregionowi z województwem zachodniopomorskim, 

trzeba szukać rozwiązań finansowych, które są w zasięgu finansowym samorządów i gminnych

i powiatowych.

Radna Wiesława Sztaba zadała pytanie dotyczące 185. punktu sprawozdania.

Prezydent  Piotr  Głowski  powiedział,  że  mamy  rządowy  dokument,  który jest  chyba  jeszcze 

procedowany,  mówi on o tym w jaki  sposób będą wydawane środki  budżetowe i  unijne przez 

najbliższe 5 lat, bardzo ważną zmianą, która się pojawiła, zgodnie z naszymi oczekiwaniami, było 

wynegocjowanie  przez  marszałka  Marka  Woźniaka  zapisów  w  kontrakcie,  mówiących

o  finansowaniu  dużych  odcinków  drogi  S11  i  zetapowaniu  budowy obwodnicy  Piły  i  Ujścia, 

najpierw będzie się kończyć brakujące części – i ten zapis jest również przeniesiony wstępnie do 

dokumentu rządowego. Pierwsze działania mają się rozpocząć w roku 2016 albo 2017.

Ad 5.

Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr I/4/2014 Rady Miasta Piły z dnia 27 listopada 2014 r.

w  sprawie  powołania  radnych  w  skład  stałych  komisji  Rady  Miasta  Piły  oraz  wyboru 

przewodniczących komisji.

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że ww. projekt wiąże się z objęciem mandatu radnej Rady Miasta 

przez Teresę Kasior.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr II/9/14 stanowi załącznik do 

protokołu.

Ad 6.

Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr I/5/2014 Rady Miasta Piły z dnia 27 listopada 2014 r.

w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, ustalenia jej składu osobowego oraz przewodniczącego.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela poprosił  o  zgłaszanie  kandydatur  na  członków  Komisji 

Rewizyjnej.

Radna Maria Kubica zgłosiła kandydaturę radnej Teresy Kasior.

Radna Teresa Kasior wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radny Zbigniew Pyziak zgłosił kandydaturę radnego Piotra Smagura.

Radny Piotr Smagur wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny Błażej Parda zgłosił swoją kandydaturę.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Nastąpiło głosowanie ws. każdego z kandydatów z osobna.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Teresy Kasior:

Radni poparli kandydaturę 20 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Piotra Smagura:

Radni poparli kandydaturę jednogłośnie - 22 głosami „za”.
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Głosowanie ws. kandydatury radnego Błażeja Pardy:

Radni odrzucili kandydaturę 17 głosami „przeciw”, przy 5 głosach „za”.

Głosowanie ws. uchwały:

Radni podjęli uchwałę 21 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” - uchwała Nr II/10/14 stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 7.

Projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr XI/147/2003 Rady Miejskiej w Pile z dnia 26 sierpnia 

2003 roku w sprawie przystąpienia Gminy Piła do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Nadnoteckich 

(ze zm.).

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że w poprzedniej kadencji miał 

zaszczyt  być  jednym  z  dwóch  delegatów  i  że  Gminę  reprezentuje  prezydent  Piotr  Głowski. 

Przewodniczący dodał, że konieczność ponownego podjęcia uchwały o wyborze przedstawiciela 

Rady w tym Stowarzyszeniu wynika z tego, że rozpoczęła się nowa kadencja Rady Miasta Piły.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział,  że temat ten był rozważany przez Komisję Spraw 

Społecznych i że Komisja wnioskuje, aby Radę reprezentował przewodniczący Rafał Zdzierela.

Przewodniczący podziękował za zgłoszenie i wyraził zgodę.

Przewodniczący Rady Miasta Piły, w związku z brakiem innych zgłoszeń, postawił wniosek dot. 

zamknięcia listy kandydatów.

Przewodniczący powiedział,  że  chciałby  mieć  możliwość,  żeby  nie  głosować  nad  wnioskiem

w  swojej  sprawie  i  dlatego  poprosi  przewodniczącego  Pawła  Jarczaka  o  przeprowadzenie 

głosowania w tej sprawie.

Głosowanie przeprowadził wiceprzewodniczący Paweł Jarczak.
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Głosowanie:

Radni poparli ww. wniosek jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Głosowanie ws. uchwały:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 21 głosami „za” - uchwała Nr II/11/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 8.

Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2015 – 2024. 

Opinia RIO. Autopoprawka. Tematy zreferowała Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Lucjan Szutkowski, przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poinformował Radę, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Radny Błażej Parda  zapytał czy w prognozie do 2024 roku zostało uwzględnione to, że liczba 

mieszkańców  Piły  będzie  na  poziomie  60  tysięcy,  więc  dochody  majątkowe,  wynikające  ze 

sprzedaży nieruchomości, mogą być mniejsze, bo będzie mniejsza liczba mieszkańców, mniejsza 

liczba  inwestorów, mniej  dzieci  się  rodzi  i  jest  coraz  więcej  emerytów.  Radny zapytał  też  czy 

uwzględniono deflację.

Skarbnik Gminy  odpowiedziała, że jeśli chodzi o kwestie dochodów majątkowych, to od 2016 

roku, zgodnie z decyzją poprzedniej  Rady,  dochody majątkowe szacowane są w sposób bardzo 

ostrożny na poziomie 50% planowanych w bieżącym roku i jest to poziom 10 milionów złotych

i bierze się to, przede wszystkim, nie z poziomu liczby mieszkańców, ale z poziomu terenów, które 

Gmina  mogłaby  ewentualnie  zaoferować  do  sprzedaży,  bo  nie  tylko  pilanie  kupują  nasze 

nieruchomości. Jeżeli chodzi o pozostałe wartości zaplanowane w budżecie – powiedziała Skarbnik 

– to jest to prognoza, więc trudno jest wpisywać jakieś ogólne czy bardziej zbliżone kwoty w roku 

2020 i dlatego szacuje się na poziomie bieżącego roku, powiększając kwoty o ewentualne założenia 

wzrostowe, wynikające  przede  wszystkim z  dokumentów ministerialnych,  rządowych,  żadnych 

innych dochodów, które nie są możliwe do oszacowania nie można wpisywać.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 22 głosami „za” - uchwała Nr II/12/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 9.

Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej  na 2015 rok.  Opinia RIO. Tematy zreferowała 

Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła. Ewelina Ślugajska powiedziała, że przedstawiona przez 

nią prezentacja, dotycząca Wieloletniej Prognozy Finansowej, zawierała także informacje dotyczące 

budżetu, więc Skarbnik nie będzie powielać tych informacji.

Skarbnik dodała, że chce zgłosić ustną poprawkę. W materiałach dotyczących budżetu, w spisie 

treści, a także w 3 załącznikach do tego projektu, pojawił się błąd w dacie – wpisana jest data 14 

listopada 2015, a powinno być - 14 listopada 2014 roku.

Lucjan Szutkowski, przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poinformował Radę, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że dokładnie przyjrzała się w planach budżetowych tym 

elementom, o które upominała się w poprzedniej kadencji i  punkty te będą realizowane w roku 

2015., są  to  między innymi  zadania  dotyczące:  ul.  Kamiennej,  modernizacji  stadionu,  ośrodka 

„Płotki” - „mojej perełki” - jak dodała Radna, ośrodka radioterapii, a przede wszystkim ul. Witosa. 

Radna dodała, że, w związku z tym o czym mówiła, będzie głosowała za tym budżetem.

Radna Maria Kubica powiedziała, że miała nie zabierać głosu, ale została sprowokowana przez 

radną Sztabę. Radna powiedziała, że chyba nieskromnie jest mówić, że coś jest czyjąś „perełką”. 

Maria Kubica dodała, że wszyscy Radni zabiegali o „Płotki”, o ul. Kamienną i o ul. Witosa, to że 

zostało to teraz zapisane w budżecie, to jest wspólna decyzja Rady.

Prezydent Piotr Głowski podziękował wszystkim Radnym za dotychczasowe decyzje i  dodał,  że 

chodzi o to, żeby realizować wszystko to, co jest potrzebne Pile, a jest tego tak dużo, że wystarczy 

dla każdego, żeby czuć się współautorem tego wielkiego wysiłku.

Radny Tadeusz Grochowski powiedział, że bardzo się cieszy, że będzie miał okazję zagłosować za 

budżetem, który zdaniem  Radnego jest w pewien sposób bardzo nowatorski, bo po raz pierwszy
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w historii, budżet był opracowywany wraz z mieszkańcami. Częścią budżetu jest tak zwany budżet 

obywatelski,  a  Radny  osobiście  uczestniczył  w  promocji  budżetu  obywatelskiego  i  zbierał 

propozycje od mieszkańców. Z tej koncepcji narodziło się kilkanaście projektów ujętych następnie 

w budżecie na rok 2015. Wydatki majątkowe na budżet obywatelski sięgają 3 milionów złotych – 

powiedział Radny – i dodał, że chciałby, aby te projekty były pod specjalnym nadzorem, żeby były 

terminowo zrealizowane po to, by mieszkańcy uzyskali to o co zabiegają. Radny Grochowski dodał, 

że wie, iż idea budżetu obywatelskiego będzie kontynuowana i zaproponował, żeby zapisać gdzieś, 

że w przyszłości budżet obywatelski będzie stanowił – kwotowo – nie mniej niż jakąś konkretną 

wartość i być może ta kwota mogłaby w przyszłości rosnąć.

Radny Paweł Dahlke powiedział,  że to nie jest budżet marzeń Radnego, ale to nie jest też zły 

budżet.  W budżecie  tym brakuje Radnemu wielu inwestycji  –  nie  ma np. ul.  Dalekiej,  o  którą 

mieszkańcy walczą od dłuższego czasu. Radny dodał, że z jednej strony zabiegamy o to, aby być 

atrakcją turystyczną, a cały czas nic nie robimy w kwestii identyfikacji wizualnej Miasta – także

w przyszłym roku nie ma środków na jednolite oznakowanie Piły. Z jednej strony – powiedział 

Paweł Dahlke – mówimy  o Smart City, a nie ma zaplanowanych środków na system mobilnych 

płatności za miejsca parkingowe. Nie ma też znaczących środków na rozwój Karty Miejskiej. Na 

koniec, Radny  dodał,  że  trzeba  jednak  uczciwie  powiedzieć,  że  jesteśmy  u  progu  nowej 

perspektywy  finansowej  i  regionalne  programy  operacyjne  będą  akceptowane  przez  Brukselę 

dopiero, prawdopodobnie, latem i w drugiej połowie roku rozpoczną się działania. Dopiero potem, 

po konkursach i po podpisaniu odpowiednich umów, pewne zapisy mogą znaleźć się w budżecie. 

Radny Paweł Dahlke powiedział,  że jedna z największych zalet tego budżetu jest,  dla Radnego, 

jednocześnie jego największym zagrożeniem. Chodzi o budżet obywatelski, który wszyscy chwalą

i który powoduje zainteresowanie mieszkańców, ale jest w tym też pewne zagrożenie. Wyjaśniając 

problem,  Radny powiedział,  że  wcześniej  rady osiedli  opiniowały  różnego  rodzaju  propozycje 

inwestycyjne na danym terenie, a dzisiaj zajmują się tym często bezpośrednio sami mieszkańcy - 

właśnie poprzez oddanie głosu w ramach budżetu obywatelskiego, a tym samym rady osiedlowe 

mogą się czuć trochę niepotrzebne. Radny powiedział, że zagłosuje za budżetem.

Prezydent Piotr Głowski powiedział,  że taki budżet nigdy nie jest budżetem marzeń i  że jego 

budżet  marzeń  musiałby,  w  sferze  inwestycyjnej,  być  powiększony  o  miliard.  Umiejętność 

wybrania  z  tego  miliarda  tego,  co  ma  się  znaleźć  w 40 milionach,  którymi  dysponujemy,  jest 

największą  trudnością,  jaka  towarzyszy  pracy  i  Prezydenta  i  Rady.  Staramy  się  –  powiedział  

Prezydent – tak ustawiać priorytety w czasie, by kierować się logiką a także czasem oczekiwania na 

jakąś inwestycję, bo jeżeli pojawiają się nowe zadania, a stare czekają, to byłoby to trochę nie fair 

w stosunku do tych, którzy wierzą, że ich kolejka w określonym czasie nadejdzie. Staramy się tak 
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przedstawiać  terminarz  realizacji,  żeby  każdy  wiedział,  że  mówimy  o  realnych  działaniach

i realnych możliwościach. Odnosząc się do poruszonego tematu budżetu obywatelskiego, Prezydent 

powiedział, że chciałby zwrócić uwagę na dyskusję, która toczy się w Poznaniu. My mamy budżet 

dziesięciokrotnie  mniejszy  niż  Poznań,  a  jednocześnie  mamy  trzykrotnie  większy  budżet 

obywatelski – przy zachowaniu proporcji. Poznań powinien mieć budżet na poziomie 30 milionów, 

a w tej  chwili toczy się dyskusja czy uda się podnieść do tej  wysokości, bo ten który jest dziś

w Poznaniu proponowany wynosi 10 milionów. Piotr Głowski dodał, że sama procedura też wydaje 

się dobrze dopracowana, bo my założyliśmy sobie, że ten budżet obywatelski będzie prawdziwy, to 

znaczy,  że  jeżeli  mieszkańcy  wybiorą,  to  my to  wpiszemy do  dokumentów  budżetowych  bez 

dyskusji i zrealizujemy,  a w wielu miastach wydaje się, że mieszkańcy wybrali, a potem pojawiają 

się  inne  opinie,  które  powodują,  że  realizacja  nie  dochodzi  do  skutku.  Ta  spójność  między 

możliwością  wybierania i  decydowania,  a  potem faktyczną realizacją  jest  u  nas stuprocentowa. 

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Dahlke, Prezydent powiedział, że wydaje się, iż rady osiedla 

znalazły  już  miejsce  w  tej  nowej  rzeczywistości  –  referendum,  które  można  porównać  ze 

szwajcarską demokracją, w której jak największa liczba mieszkańców decyduje o tym, co ma się 

wydarzyć  w  najbliższym  otoczeniu.  W  tegorocznej  edycji,  rady  osiedla  włączyły  się  bardzo 

aktywnie w promowanie akcji,  w przygotowywanie własnych projektów i  kilka z  nich zostało, 

chyba,  przegłosowanych,  a  potem  rady  uczestniczyły  w  procesie  wspierania  konkretnych 

projektów. Prezydent Piotr Głowski powiedział, że wydaje mu się, że to już czas, żeby rady zaczęły 

myśleć  o  tym,  co  na  niektórych  osiedlach  już  się  dzieje  -  czyli  o  silnej  aktywności  lokalnej, 

społecznej - i to powinno być w kręgu zainteresowania rad, bo, jak widać po osiedlach, których 

rady tak działają, jest to działanie skuteczne.

Radna Wiesława Sztaba, odnosząc się do wypowiedzi radnej Kubicy, powiedziała, że nie chce 

nikomu  ujmować  zasług.  Radna  dodała,  że  „całe  życie  spędziła  na  Płotkach”  i  że  to  jest  jej 

prawdziwa perełka. Kolejne dzieło, o które Radna dopominała się w interpelacjach, a w które wkład 

miała też inna Radna, to plac zabaw na ul. Komuny Paryskiej.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że tak w życiu jest, iż sukcesy zawsze mają wielu ojców, 

ale są też i matki. Radny dodał, że dobrze, że są te sukcesy. Radny Lucjan Szutkowski, odnosząc się 

do  tematu  rad  osiedli,  powiedział,  że  nie  wszystkie  osiedla  mają  swoje  rady,  więc  budżet 

obywatelski jest jedyną szansą dla społeczności danego osiedla, żeby wypowiedzieć się na temat 

swoich potrzeb – dotyczy to osiedli Śródmieście i Zamość. Nawiązując do wypowiedzi na temat  

obiektu  przy ul.  Komuny Paryskiej,  Radny powiedział,  że  to  spółdzielnia  mieszkaniowa przez 

długie lata opiekowała się tym fragmentem przestrzeni miejskiej,  ale sprawa wymaga wsparcia,  

zainwestowania  i  za  to  właśnie  Radny  chciałby  podziękować  Prezydentowi  -  za  zrozumienie
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i wsparcie.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że zrealizowane projekty powinno się traktować jako wspólny 

sukces i nie powinni Radni przypisywać sobie zasług, powinniśmy być – powiedziała radna Kasior 

– lojalni w stosunku do tych, którzy bardzo zabiegają o całokształt pracy dla dobra Rady i dla dobra 

społeczeństwa.  Odnosząc się  do tematu budżetu  obywatelskiego,  Radna powiedziała,  że to  jest 

szeroka  współpraca  pomiędzy  radami  osiedli,  szkołami  oraz  mieszkańcami  –  i  jest  to  bardzo 

pozytywne. Radna dodała, że jest dumna ze społeczeństwa, ze wszystkich mieszkańców.

Radny Jan Ficerman powiedział, że przysłuchując się wypowiedziom Radnych, odnosi wrażenie, 

że w tej Sali zbierają się rady osiedli – a to jest Rada Miasta. Radni Rady Miasta są po to, żeby 

zrównoważony rozwój Miasta postępował wszędzie. Musimy mieć na tyle odwagi – powiedział 

Radny – żeby mieszkańcom osiedla, z którego zostaliśmy wybrani, umieć powiedzieć, że projekt 

został  odsunięty.  Radny  Ficerman  dodał,  że,  jego  zdaniem,  to  jest  budżet  dla  wszystkich 

mieszkańców 9 osiedli, czyli całego Miasta.

Radny Piotr Smagur powiedział, że Radni są Radnymi Rady Miasta, ale tych Radnych wybierały 

osiedla. Radny Smagur powiedział, że ma nadzieję, iż do końca trwania tej kadencji, w budżecie 

znajdą  się  zapisy  dotyczące  utwardzenia  ulic:  Suchej,  Brukowej  i  Podleśnej.  Radny  Smagur 

powiedział, że mieszkańcy i zarząd osiedla Koszyce wielokrotnie interweniowali ws. utwardzenia 

ulic wzdłuż ul.  Wawelskiej  i  tak się ułożyło,  że po stronie północnej  drogi zostały utwardzone 

polbrukiem, a pozostała część miała być zrealizowana w kolejnych latach. Niestety – powiedział 

Radny – władze się zmieniły i plany zostały w sferze marzeń, a przecież wszyscy mieszkańcy płacą 

równe  podatki.  Odnosząc  się  do  budżetu  obywatelskiego  i  zapisanych  w  nim  zadań  –  np. 

przebudowy chodników, Radny powiedział, że lepiej by było najpierw budować tam, gdzie niczego 

nie ma, a dopiero potem zajmować się przebudowywaniem.

Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę – 19 głosami „za”,  przy 3 głosach „wstrzymujących się”  -  uchwała

Nr II/13/14 stanowi załącznik do protokołu.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad Rady Miasta Piły.
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Ad 10.

Projekt uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa poprzez zmianę Uchwały Nr 

XLVII/626/14  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  26  czerwca  2014  r.  w  sprawie  Regulaminu  Ośrodka 

Turystyczno – Wypoczynkowego „Płotki” w Pile omówił Dariusz Kubicki, dyrektor Miejskiego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji w Pile.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radę, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie. Przewodniczący Komisji przypomniał, że 

przedmiotowy regulamin dotyczy terenu ośrodka wypoczynkowego, a nie całego jeziora.

Pan Czesław P., prezes Oddziału Nadnoteckiego Polskiego Związku Wędkarskiego powiedział, że 

kwestionuje nie uchwałę, a paragraf 13. tej uchwały i dodał, że on dysponuje uchwałą z 24 czerwca, 

a nie 26 czerwca – a o takiej dacie wspominano wcześniej, a poza tym pismo prezesa Czesława P. 

do Prezydenta i Przewodniczącego Rady wysłane było 3 listopada, a nie 6 czy też 8 – o czym także 

była mowa. Prezes oddziału nadnoteckiego PZW powiedział, że kwestionując wspomniany zapis 

wcale nie jest za tym, żeby wędkarze łowili z pomostu czy części wypoczynkowej akwenu. Na 

tablicy ogłoszeń na plaży pojawiły się zapisy o zakazie łowienia ryb na terenie ośrodka, a wędkarze 

nie  łowią  na  terenie  ośrodka,  tylko  na  terenie  akwenu.  Prezes  dodał,  że  żałuje,  że  nie  mógł 

uczestniczyć  w  posiedzeniach  Komisji,  bo  mógłby  dokładnie  wyjaśnić  Radnym  dlaczego 

kwestionuje  przedmiotowe  zapisy.  Gdyby,  uchwalając  zapisy  w  czerwcu,  Rada  poprzedniej 

kadencji wysiliła się i poszukała użytkownika tej wody, Starostę, Agencję Nieruchomości Rolnej 

czy  Regionalny  Zarząd  Gospodarki  Wodnej,  bo  to  są  podmioty,  od  których  dzierżawimy  – 

powiedział Prezes – to wiadomo by było, że prawie każdy akwen ma gospodarza, użytkownika. My, 

jezioro Płotki, Jeleniowe i Piaszczyste – powiedział Czesław P. – dzierżawimy od ponad 30 lat.  

Przez  30  lat  nie  było  najmniejszych konfliktów między wędkarzami  i  kąpiącymi  się.  To samo 

dotyczyło  okresu  jesienno  –  zimowego,  kiedy  pomiędzy  pomostami  pojawiają  się  „morsy”  – 

przecież żaden rozsądny wędkarz nie będzie wędkował w takiej sytuacji. Prezes wyjaśnił, że jego 

intencją, kiedy kwestionował ten zapis nie było to, żeby wpuścić tam wędkarzy i dodał, że 14 lub 

15 listopada wędkarze ogłosili protest, o którym on sie dowiedział kilka dni przedtem i że to nie 

była inicjatywa Zarządu Okręgu, to była inicjatywa pilskich wędkarzy. Prezes spotkał się z Panami, 

którzy zainicjowali ten protest, uczestniczyli oni też w spotkaniu z Prezydentem i prosił ich, żeby 

jeśli chcą, to, żeby protestowali, ale żeby nie zarzucali wędki w niedozwolonych miejscach, między 

pomostami, ale podobno jednak tam wędkowali – co Prezes uważa za naganne. Uchwalając zakaz 

wędkowania,  Rada  poprzedniej  kadencji  przekroczyła  swoje  kompetencje.  Zarówno  ustawa

o rybactwie śródlądowym jak i ustawa o prawie wodnym, wpuszcza wszystkich na teren danego 
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akwenu, natomiast ustawa o rybactwie śródlądowym mówi, że o wprowadzeniu zakazu połowu ryb 

decyduje  zarząd  województwa  i  należało  wnioskować  do  Marszałka  Województwa 

Wielkopolskiego  o  wprowadzenie  takiego  zakazu.  Prezes  Oddziału  Nadnoteckiego  Polskiego 

Związku Wędkarskiego powiedział, że sprawa jest niepotrzebnie rozdmuchana, bo gdyby spotkanie 

odbyło się na etapie konstruowania tego regulaminu – i to jest uwaga skierowana do dyrektora 

Kubickiego – to znalazłoby się wyjście z tej patowej sytuacji. Prezes dodał, że awantury rozpoczęły 

sie  od  momentu,  kiedy  Polski  Związek  Wędkarski  także  przekroczył  swoje  kompetencje,  gdy 

zwrócono  się  z  prośbą  o  zgodę  na  zarybienie,  uzasadniając  to  zwiększeniem  atrakcyjności, 

ściągnięciem turystów i płetwonurków – dlaczego ktoś miałby w tym przeszkadzać – powiedział 

Czesław  P.  Dzisiaj  sprawa  nabrała  rozgłosu,  Prezes  był  w  zupełnie  innej  sprawie  5  grudnia

w  Instytucie  Rybactwa  Śródlądowego  i  jeden  z  profesorów  powiedział,  że  jesiotry,  żyjące

w jeziorze muszą stamtąd zniknąć, to jest obca ryba w tym środowisku i ona nie ma prawa tam być, 

bo jezioro Płotki jest akwenem bezodpływowym. Dzisiaj na tym tle jest niepotrzebna awantura, 

która skończy się tym, że trzeba będzie jesiotry wyłowić. Zostało wystosowane pismo do wędkarzy, 

mówiące o tym, że jeżeli jesiotr chwyci przynętę, to nie wolno go zabierać – oczywiście wśród 

wędkarzy są też pewnie i tacy, którzy być może zabierają jesiotry. Sprawa może zakończyć się tym, 

że stracimy atrakcyjność przez niepotrzebne awantury i działania, których Prezes chciałby uniknąć. 

Prezes  powiedział,  że  decyzja  należy do Rady,  ale  chciałby przypomnieć,  że  poprzednia  Rada 

przekroczyła  kompetencje,  bo  jest  to  kompetencja  Zarządu  Województwa.  Na  koniec,  Prezes 

powiedział,  że  przed  20  lat  prowadził  nadzór  legalnościowy  nad  uchwałami  w  Urzędzie 

Wojewódzkim i wie, że powoływanie się na to, że Wojewoda utrzymał zapis to nie wszystko i że 

obawia się, że Wojewoda tej uchwały i tego regulaminu nie widział, bo to robią służby, podpisuje 

dyrektor  wydziału  i  przechodzi  to  jako  sprawa  załatwiona,  a  w  tym  przypadku,  jako  prawo 

miejscowe, wymagało to jeszcze opublikowania. Jeżeli Rada utrzyma ten zapis w regulaminie, to 

Prezes będzie musiał iść drogą sądową, a można tego uniknąć. Prezes dodał, że jest przekonany, iż 

ten zapis zostanie uchylony jako niezgodny z prawem. Czesław P. przybliżył też Radnym działanie 

Polskiego  Związku  Wędkarskiego.  Polski  Związek  Wędkarski  jest  gospodarzem  45%  wód  na 

terenie kraju, w Okręgu Nadnoteckim, obejmującym dawne województwo pilskie,  a więc także 

powiat wałecki, gospodaruje na 4 232 ha wód, jest 11 915 wędkarzy, z czego w samej Pile – 3 125. 

Te  hektary  są  zarybiane  z  pieniędzy  wędkarzy.  Organizacja  nie  działa  na  podstawie  ustawy

o stowarzyszeniach, nie jest dotowana przez Skarb Państwa – i tu należy się ukłon w stosunku do 

niektórych samorządów, które, chcąc uatrakcyjnić swoje akweny, partycypują w kosztach, są to: 

Wronki,  Wieleń,  Lubasz,  Trzcianka,  Kaczory – powiedział  Prezes.  Zarybianie  jest  obwarowane 

dokumentami  prawnymi.  Na  przystąpienie  do  konkursu  o  dzierżawę  danego  akwenu  trzeba 

przygotować operat rybacki - to jest kolejne 5, 6 tysięcy złotych, trzeba uzyskać opinię wyższej 

uczelni  w Olsztynie  albo  w Szczecinie  –  to  jest  kolejne  3  tysiące  złotych  –  i  to  są  pieniądze 
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pochodzące z kieszeni wędkarzy. Rocznie – na te 4 200 ha wód, Związek wpuszcza ponad 14 ton 

narybku. Z pieniędzy wędkarzy Związek opłaca prawie 330 tysięcy złotych czynszów i podatków,

a niektóre gminy zwalniają wędkarzy z podatków. Zarybianie to koszt ponad 434 tysięcy złotych za 

miniony rok.  Związek prowadzi  też  szkółki  wędkarskie  dla  dzieci  i  corocznie  organizuje  obóz 

wędkarski dla dzieci i młodzieży w Próchnówku. W latach 2013 – 2014 do 3 akwenów w granicach 

Piły  wpuszczono  300  kilogramów  karpia,  260  kilogramów  lina,  100  kilogramów  karasia,  210 

kilogramów  szczupaka  i  15  kilogramów  płoci  –  to  koszt  prawie  14  tysięcy  złotych,  także

z pieniędzy wędkarzy.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  szanujemy  następców  Pana  Czesława  P., 

zajmujących się,  z  ramienia  Wojewody,  nadzorem nad uchwałami  podejmowanymi przez  Radę 

Miasta, mając nadzieję, że przykładają się do swojej pracy.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że usłyszał przed chwilą, iż poprzednia Rada, w tym

i on, przekroczyła swoje kompetencje i naruszyła prawo, głosując za projektem uchwały,  której 

treścią  jest  regulamin  ośrodka  „Płotki”.  Regulamin  ten,  oceniany  przez  prawników,  naszym 

zdaniem – powiedział  Radny – wprowadza pewien ład i porządek na terenie kąpieliska.  Radny 

dodał, że przykro mu było usłyszeć, że Radni łamią prawo i że uchwały Rady Miasta Piły nie są 

czytane przez nadzór Wojewody, bo zdaniem Radnego są czytane. Przewodniczący Komisji Spraw 

Społecznych dodał, że żałuje,  iż prezesa Czesława P. nie było na posiedzeniu Komisji, bo byłaby 

okazja, żeby porozmawiać bardziej szczegółowo i bardziej otwarcie.

Radny  Paweł  Jarczak powiedział,  że  wspomniany  paragraf  13.  regulaminu  mówi  o  zakazie 

połowu  ryb  i  raków  z  terenu  ośrodka  wypoczynkowego.  Padło  dużo  słów  –  ośrodek,  akwen. 

Uchwała nie dotyczy akwenu jakim jest jezioro Płocie, tylko linii brzegowej, będącej w dyspozycji 

Ośrodka.  Radny  Jarczak  zapytał  czy  przedstawiony  przez  Prezesa  wniosek,  dotyczy  samej 

niekompetencji  Rady  w  kwestii  podejmowania  takiej  decyzji  czy  dotyczy  zakazu  połowu  ryb

i raków. Radny Paweł Jarczak powiedział, że jeśli mogło się zdarzyć tak, jak powiedział Prezes, że 

Rada  przekroczyła  swoje  kompetencje,  to  jak  rozumie  –  do  samej  merytorycznej  strony  tego 

regulaminu  -  Związek  nie  ma  zastrzeżeń.  W  związku  z  tym,  czy  argument  bezpieczeństwa 

kąpiących się na terenie Ośrodka nie jest argumentem dla PZW, który przecież robi i będzie robił 

tak  wiele  dobrego  dla  akwenów  i  wędkarstwa.  Radny  zapytał  czy  nie  można  usankcjonować 

wyłączenia 200 metrów z kilometrów linii brzegowej jeziora dla bezpieczeństwa kąpiących się, czy 

to stanowi rzeczywiście problem dla wędkarzy.
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Pan Czesław P. przypomniał, że nie kwestionował uchwały ani regulaminu, tylko paragraf 13. tego 

regulaminu.  Prezes  powiedział,  że  dysponuje  wyrokami  Naczelnego  Sądu  Administracyjnego, 

orzeczeniami  nadzorczymi  Wojewody  w  tym  zakresie  i  taki  zapis  może  wprowadzić  Zarząd 

Województwa. Prezes zaproponował, żeby wprowadzić zakaz połowu ryb z pomostów.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że tak właśnie jest.

Prezes  Okręgu  Nadnoteckiego  PZW powiedział,  że  nie,  że  tam jest  zapis  dotyczący  terenu 

Ośrodka.  Trzymając się  litery prawa i  logiki  przy tworzeniu  prawa – powiedział  Czesław P.  – 

wędkarze nie łowią na terenie Ośrodka. Teren Ośrodka to jest, chyba, kilkadziesiąt hektarów.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała,  że,  być może, w regulaminie zostały użyte „niestaranne 

wyrazy” i to spowodowało zmieszanie. Radna dodała, że już na posiedzeniu Komisji mówiła o tym, 

iż jest przeciwna temu, żeby wędkarze korzystali z pomostów i kąpieliska na terenie Ośrodka, bo 

stanowi to zagrożenie dla kąpiących się. Radna Sztaba mówiła też na posiedzeniu Komisji o tym, że 

w przyszłości można będzie stworzyć po drugiej stronie pomosty dla wędkarzy. Rada dodała, że 

może  być  też  tak,  że  w  przyszłości  będą  problemy  ze  strony  turystów,  którzy  będą  chcieli 

wędkować  na terenie Ośrodka – i to też trzeba wziąć pod uwagę.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych powiedział,  że będzie 

głosował  za  odmową zmiany tej  uchwały,  bo  uważa,  że  jako  Radny poprzedniej  kadencji  nie 

naruszył  prawa, Prezes pójdzie do Sądu i  Sąd rozstrzygnie czy Radny naruszył  prawo czy nie. 

Przewodniczący Bystrzycki zaproponował, żeby Rada przegłosowała projekt uchwały.

Dyrektor Dariusz Kubicki powiedział, że immanentną częścią ośrodka „Płotki” jest kąpielisko, to 

też woda, a nie tylko piasek -  zakaz odnosi sie do całego Ośrodka. Dyrektor przypomniał też, że 

uchwała  była  szeroko dyskutowana,  także  na  posiedzeniu  Gminnej  Rady Działalności  Pożytku 

Publicznego,  więc  nie  była  to  żadna tajemnica  i  jeśli  były jakiekolwiek uwagi  do  projektu  tej 

uchwały,  to  można  było  zgłosić  to  wcześniej.  Dyrektor  Kubicki  dodał,  że  chciałby  zgłosić 

autopoprawkę i że prezes P. ma rację mówiąc, że uchwała jest z dnia 24 czerwca 2014 roku, a nie

z 26 czerwca 2014 roku.

Radny  Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  powiedział,  że 

członkowie  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  wypowiedzieli  się  jednogłośnie  za  odrzuceniem 

wezwania,  a  najważniejsze  dla  członków Komisji  było  zapewnienie  bezpieczeństwa wszystkim 

korzystającym z kąpieliska.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę,  wraz  z  autopoprawką,  –  19  głosami  „za”,  przy  3  głosach 

„wstrzymujących się” - uchwała Nr II/14/14 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 11.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  drodze  przetargu  części 

nieruchomości położonej przy pl. Konstytucji 3 Maja w Pile zreferowała Julita Mudyna, dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował  Radę,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że, jego zdaniem, inwestycja na placu Konstytucji 3 Maja jest 

już w 95% ukończona i że jest przeciwny dzierżawie. Tam jest dzisiaj praktycznie wszystko oprócz 

tryskających  fontann.  Radny  powiedział,  że  na  terenie,  o  którym  mowa,  ma  stanąć  pawilon

o powierzchni 46 metrów kwadratowych. Gdyby była mowa o terenie, gdzie w promieniu 100 czy 

200 metrów nie ma niczego, to Radny by pewnie na to nie zwrócił uwagi. Wczoraj Radny przeszedł 

się ulicą 14 Lutego i tam Radny naliczył ponad 10 lokali, więc pomysł, że to będzie atrakcyjne 

miejsce na spędzenie czasu jest, zdaniem radnego Pyziaka, nietrafiony. Poza tym, te kwoty, które 

Gmina uzyska z dzierżawy w ciągu 20 lat  nie są warte  tego, aby powstał  obiekt,  który będzie 

zakrywał fontannę i otoczenie, a te powinny być widoczne z każdego miejsca. Posadowienie tam 

kawiarni  z  ogródkiem letnim oszpeci  ten teren.  W uzasadnieniu jest  mowa o uchwale  podjętej

w sierpniu tego roku. Radny powiedział, że przeczytał dokładnie protokół z tamtej sesji i może 

stwierdzić,  że  była  ożywiona  dyskusja,  chociaż  przewodniczący Komisji  Gospodarki  Miejskiej 

stwierdził, że Komisja nie zajęła stanowiska. Dyskusja nie dotyczyła tego fragmentu. Radny Pyziak 

powiedział,  że  w  planie  ten  teren  jest  oznaczony na  zielono  –  zieleń  urządzona  z  usługami  -

i zapytał czy fontanna, teren utwardzony, to też jest zieleń urządzona, jeśli na rysunku planu ten 

sam teren, łącznie z dzisiejszą fontanną i otoczeniem jest oznaczony na zielono. Zbigniew Pyziak 

dodał,  że  podejrzewa,  iż  dyskusja  z  sierpnia  o planie  miejscowym w rejonie ulic:  Pocztowej  i 

Piłsudskiego była  właściwa,  bo dotyczyła  wyłącznie kwartału tych  ulic,  natomiast  w czasie  tej 

dyskusji z sierpnia nie było ani słowa na temat Placu Konstytucji 3 Maja i Radny sądzi, że obrys 

rysunku planu z tą częścią Placu był wcześniej przygotowany jako teren zieleni urządzonej, w roku 

2014 podjęto decyzję o budowie fontanny, a zapisy zostały. Radny Pyziak powiedział, że będzie 

głosował  przeciwko  dzierżawie  tego  terenu,  teren  ten  powinien  pozostać  bez  żadnego  lokalu 
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usługowego.

Radny  Paweł  Dahlke powiedział,  że  nie  wszyscy  pamiętają  „uchwałę  -  matkę”  i  poprosił 

Prezydenta o przybliżenie tematu. Radny zapytał jaki charakter ma mieć ten obiekt usługowy – czy 

to będzie całoroczne, czy to będzie lekka zabudowa.

Prezydent Piotr Głowski, odnosząc się do wypowiedzi radnego Pyziaka, powiedział, że można nic 

nie robić, można nie inwestować, nie budować, nie wydzierżawiać, ale z takim sposobem myślenia 

staraliśmy się zerwać kilka lat temu, kiedy rozpoczęliśmy prace projektowe, żeby ten rejon Miasta, 

który był umierający, rewitalizować – powiedział Prezydent. Te inwestycje, które prowadzą w tej 

chwili  przedsiębiorcy  w  budynkach  dookoła,  pokazują,  że  wierzą  w  to,  bo  inwestują  swoje 

pieniądze  i  widzą  symetrię  z  działaniami Miasta.  Odnosząc  się  do samego projektu,  Prezydent 

powiedział,  że każdy z Radnych, szczególnie poprzedniej  kadencji,  a Radny był  w poprzedniej 

kadencji, kilkakrotnie uzyskiwał nie tylko w trakcie pytań, ale też w czasie prezentacji, informacje 

na  temat  tego w jaki  sposób ta  przestrzeń  będzie  zagospodarowana,  na  wszystkich  możliwych 

portalach można zobaczyć jak ten teren będzie zagospodarowany. Ten obiekt będzie budowany nie 

za pieniądze Miasta, chcemy by ktoś zainwestował swoje prywatne pieniądze, chcemy by te dwa 

budynki, drugi, to ma być część związana z informacją turystyczną, uzupełniły przestrzeń, która

w tej  chwili  jest  wykonana,  a nie  jest  ona wykonana w takim procencie o jakim mówił  radny 

Pyziak, jesteśmy dopiero na etapie wchodzenia w ul. 14 Lutego. Zakładamy, że ktoś skalkuluje 

ryzyko wybudowania tych obiektów jak i prowadzenia działalności. Prezydent powiedział, że ani 

Prezydent  ani  Radna  nie  powinni  regulować  czy  ktoś  będzie  prowadzić  działalność  w  danym 

miejscu,  czy  będzie  mu  się  to  opłacało.  My  chcemy  wyłącznie  uatrakcyjnić  tę  przestrzeń  – 

powiedział Prezydent, a ilość obiektów w danej okolicy reguluje rynek. W tej chwili pomagamy 

tym, którzy tam funkcjonują, bo trwa budowa i przedsiębiorcy korzystają z obniżki czynszu – jest 

on obniżony o 50% do końca sierpnia – tak jak przewidujemy zakończenie inwestycji. Z drugiej 

strony wiemy już, że w wielu lokalach, również tych nie należących do Gminy, prowadzone są

w tej chwili inwestycje i nie wydaje się, abyśmy to my mieli decydować czy tam może powstać

9 czy 10 obiektów gastronomicznych,  bo to  będzie  zależało  od popytu,  od  tego jak  zareagują 

klienci, mieszkańcy. Prezydent dodał, że realizujemy projekt, który od dłuższego czasu jest znany,  

co  do  samego  zakresu  wykorzystania  tej  przestrzeni,  wszystkie  dokumenty  muszą  być  zgodne

z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego, ta wiedza jest  dla  Radnego cały czas 

dostępna,  na  wizualizacjach  przedstawiamy  jak  ten  obiekt  ma  wyglądać,  przestrzeń  została 

przygotowana  i  jest  ona  zarezerwowana  pod  ten  obiekt  i  nie  będziemy  wchodzić  w  żadną 

przestrzeń, która była przygotowana na inny cel.
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Radny  Zbigniew  Pyziak zapytał  czy  może  być  zaznaczony  kolorem  zielonym  –  jako  zieleń 

urządzona  - teren fontanny.

Beata  Tubicz-Sobieszczańska,  zastępca  dyrektora  Miejskiej  Pracowni  Urbanistycznej 

powiedziała, że jeżeli w planie miejscowym są zapisy, które mówią, że można zrealizować obiekty 

małej architektury na terenie zaznaczonym na zielono i określone symbolem ZP, wtedy może być 

fontanna.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę – 19 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym 

się” - uchwała Nr II/15/14 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 12.

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej  – Nad Strumykiem zreferowała 

Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował  Radę,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 21 głosami „za” - uchwała Nr II/16/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 13.

Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  dla  ronda  –  Unii  Europejskiej  zreferowała  Julita 

Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował  Radę,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że proponowana nazwa jest bardzo zasadna w tym miejscu, 

bo kształtuje się tam nowy, mały, nowoczesny kawałek ziemi pilskiej.
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Przewodniczący  Rafał  Zdzierela powiedział,  że  nie  zgadza  się  z  opinią  radnej  Sztaby,  bo 

nowoczesna część Piły dotyczy większego obszaru niż tylko tej okolicy.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała,  że mówimy o tym kawałku do tego ronda – w pobliżu 

będzie niedługo wyremontowany dworzec PKP, będzie europejsko i to będzie bardzo nowoczesny 

kawałek Miasta.

Radny Błażej  Parda powiedział,  że  nazwa jest  ciekawa i  że podejrzewa,  że to rondo nie  jest 

wybudowane za środki z Unii Europejskiej. Radny Parda powiedział, nawiązując do zlokalizowanej 

w pobliżu ronda galerii VIVO!, że bardziej charakterystyczną nazwą dla tego miejsca byłaby nazwa 

– „rondo Przy Ciasnym Parkingu”, bo parking tam usytuowany jest bardzo ciasny, a nazwa byłaby 

adekwatna  i  łatwa  do  zapamiętania,  a  Radny  podejrzewa,  że  będzie  ona  funkcjonowała

w obiegowym języku.

Przewodniczący Rady powiedział, że przyjął wniosek Radnego i że będzie on głosowany.

Prezydent  Piotr Głowski powiedział,  że  radny Parda  jest  młodym człowiekiem i  nie  pamięta 

czasów, które są czasami Prezydenta, a w szczególności tych, którzy mają dzisiaj 50, 60 i więcej lat, 

i ich i naszych marzeń, żebyśmy przynależeli do europejskiej rodziny państw, w których można się 

swobodnie poruszać, w których na paszport nie czeka się miesiącami, w których można przekraczać 

granice bez zatrzymywania, a nie - stojąc zimą 17 godzin w „maluchu”, a to wszystko, m.in., dzięki 

wielkiej  idei  jaką  jest  Unia Europejska.  Prezydent  dodał,  że  nie  należałoby trywializować tego

o  czym  w  tej  chwili  rozmawiamy,  a  jeżeli  Radny  ma  takie  uwagi,  to  należy  je  przekazać 

inwestorom i tam znajdzie Radny – powiedział prezydent Głowski – zrozumienie.

Radny Błażej Parda powiedział, że mówił właśnie z myślą o ludziach ze starszych pokoleń, bo 

będą oni mieli jeszcze większy problem, żeby na tym parkingu wydostać się z samochodu.

Radny Paweł Jarczak powiedział, że Rada Miasta to poważna instytucja i sarkazm na tej sali jest 

niewłaściwy,  tym  bardziej, kiedy  powoduje  konieczność  głosowania  wniosków,  które  zostały 

złożone w takim trybie.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że poprze tę uchwałę, natomiast Radny chciałby poprosić, żeby 

przy okazji planowania nazw dla kolejnych miejsc, pochylić się nad pewną osobą, która to Miasto 

bardzo zmieniła – chodzi o wojewodę Andrzeja Śliwińskiego. Mieszkańcy często wybierali byłego 

Wojewodę najbardziej znanym pilaninem i pilaninem, który najbardziej to Miasto zmienił.
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Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że najpierw będzie głosowanie 

ws. wniosku radnego Błażeja Pardy, żeby w paragrafie 1, na końcu zdania, po dwukropku, podać – 

„rondo Przy Ciasnym Parkingu”.

Głosowanie ws. wniosku radnego Błażeja Pardy:

Radni odrzucili ww. wniosek 18 głosami, przy 1 głosie „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.

Głosowanie uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  21  głosami „za”,  przy  1  głosie  „wstrzymującym się”  -  uchwała  Nr 

II/17/14 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 14.

Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  dotacji  celowej,  trybu  postępowania

w sprawie udzielania dotacji oraz sposobu jej rozliczania, przyznanej z budżetu Miasta Piły dla 

spółek wodnych omówiła Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował  Radę,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 22 głosami „za” - uchwała Nr II/18/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 15.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym części 

nieruchomości położonej przy ul. Wincentego Witosa w Pile omówiła  Julita Mudyna, dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował  Radę,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
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Radny Zbigniew Pyziak zapytał czy po podjęciu tej uchwały część pawilonów ulegnie likwidacji, 

bo obrys jest poza wszystkimi pawilonami, a akurat tutaj obrys jest przez środek pawilonu.

Dyrektor Julita Mudyna odpowiedziała, że część pawilonów jest usytuowana na gruntach, które 

nie należą do Gminy i dlatego spółka zawiera umowy nie tylko z gminą Piła, ale też z właścicielem 

tej sąsiedniej nieruchomości.

Radna Wiesława Sztaba zapytała czy to znaczy, że nie będzie likwidacji.

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że nie będzie likwidacji.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 22 głosami „za” - uchwała Nr II/19/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 16.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie  bezprzetargowym  części 

nieruchomości  położonej  przy  ul.  Chojnickiej  w  Pile  zreferowała  Julita  Mudyna,  dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował  Radę,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 22 głosami „za” - uchwała Nr II/20/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 17.

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  położonej  przy  ul. 

Dalekiej w Pile zreferowała Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

24



Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował  Radę,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 22 głosami „za” - uchwała Nr II/21/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 18.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy rzeczowej przez Gminę Piła na rzecz 

Samorządu Województwa Wielkopolskiego w 2015 r. omówił Jerzy Mac, dyrektor Zarządu Dróg 

i Zieleni w Pile.

Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował  Radę,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 22 głosami „za” - uchwała Nr II/22/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 19.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie w roku 2015 pomocy finansowej dla 

samorządu Powiatu Pilskiego na zadania w zakresie upowszechniania i edukacji plastycznej oraz 

zawarcie  stosownej  umowy  omówiła  Małgorzata  Ciemięga,  zastępca  dyrektora  Wydziału 

Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radę, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 21 głosami „za” - uchwała Nr II/23/14 stanowi załącznik 

do protokołu.
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Ad 20.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie w roku 2015 pomocy finansowej dla 

samorządu Województwa Wielkopolskiego na zadania w zakresie obsługi bibliotecznej i edukacji 

regionalnej oraz zawarcie stosownych umów omówiła Małgorzata Ciemięga, zastępca dyrektora 

Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radę, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  20  głosami „za”,  przy  1  głosie  „wstrzymującym się”  -  uchwała  Nr 

II/24/14 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 21. i ad 22.

Projekt  uchwały  w  sprawie  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych  na  rok  2015  przedstawiła  Ewa  Hołubiec,  dyrektor  Ośrodka  Profilaktyki

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Pile.

Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2015 – 2016 

przedstawiła  Ewa  Hołubiec,  dyrektor  Ośrodka  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych w Pile.

Dyrektor omówiła  obydwa  projekty  łącznie,  bo, jak  wyjaśniła,  ze  względu  na  specyfikę 

problemów, te dwa programy są spójne i nie da się ich rozdzielić, obydwa programy składają się na 

całość.

Prowadzenie obrad przejmuje wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radę, że 

Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały,  dotyczący  Gminnego  Programu  Profilaktyki

i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  na  rok  2015  jednogłośnie  pozytywnie. 

Przewodniczący  poinformował  Radnych,  że  9  czerwca  Komisja  Spraw  Społecznych  będzie 

wizytować OPiRPA.
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Głosowanie ad 21:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 20 głosami „za” - uchwała Nr II/25/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radę, że 

Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały w  sprawie  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2015 – 2016 jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie ad 22:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 20 głosami „za” - uchwała Nr II/26/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 23.

Projekt uchwały w sprawie powołania przedstawiciela Gminy Piła w Radzie Muzeum Okręgowego 

im.  Stanisława  Staszica  w  Pile  zreferował  Bogdan  Kopeć,  kierownik  Biura  Nadzoru 

Właścicielskiego.

Paweł  Jarczak,  wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  z  projektu  uchwały 

wynika, że do 10 kandydatów, będącymi przedstawicielami Gminy w Związku Międzygminnym, 

należy wyznaczyć 4, w zamian za odwołanych radnych: Mieczysława Karpińskiego, Zbigniewa 

Kosmatkę,  Janusza  Kubiaka  i  Gustawa  Kwaśniewskiego.  Wiceprzewodniczący  poprosił

o zgłaszanie kandydatur.

Radny Włodzimierz Bystrzycki zaproponował radnego Marka Tobołę.

Prowadzenie obrad przejmuje Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Radny Marek Toboła wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny Ryszard Małecki zaproponował radnego Marka Andruszkiewicza.

Radny Marek Andruszkiewicz wyraził zgodę na kandydowanie.
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Radny Paweł Dahlke zgłosił kandydaturę radnego Błażeja Pardy.

Radny Błażej Parda wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny Zbigniew Pyziak zgłosił radnego Piotra Smagura.

Radny Piotr Smagur wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny Marek Andruszkiewicz zgłosił kandydaturę radnego Pawła Jarczaka.

Radny Paweł Jarczak wyraził zgodę na kandydowanie.

Przewodniczący Rady Miasta Piły postawił wniosek o zamknięcie listy kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Marka Toboły:

Radni poparli kandydaturę jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Marka Andruszkiewicza:

Radni poparli kandydaturę jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Błażeja Pardy:

Radni odrzucili kandydaturę 15 głosami, przy 6 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Piotra Smagura:

Radni poparli kandydaturę jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Pawła Jarczaka:
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Radni poparli kandydaturę jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Głosowanie uchwały:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 21 głosami „za” - uchwała Nr II/27/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 24.

Projekt uchwały w sprawie powołania przedstawiciela Gminy Piła w Radzie Muzeum Okręgowego 

im.  Stanisława Staszica w Pile omówiła  Małgorzata Ciemięga,  zastępca dyrektora Wydziału 

Oświaty, Kultury i Sportu.

Dyrektor poprosiła o dokonanie poprawki w tytule uchwały i w uzasadnieniu. Tytuł po dokonaniu 

poprawki będzie brzmiał: „Projekt uchwały w sprawie powołania przedstawiciela Gminy Piła do 

Rady Muzeum Okręgowego im. Stanisława Staszica w Pile”.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych powiedział,  że,

w  imieniu  Komisji  Spraw  Społecznych,  prosi  Radnych  o  poparcie  kandydatury  radnej  Teresy 

Kasior.

Radna Teresa Kasior wyraziła zgodę na kandydowanie.

Przewodniczący Rady Miasta Piły, w związku z brakiem innych kandydatur, postawił wniosek

o zamknięcie listy kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 20 glosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Teresy Kasior:

Radni poparli kandydaturę 20 glosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.
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Głosowanie uchwały:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 21 głosami „za” - uchwała Nr II/28/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 25.

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/198/07 Rady Miasta Piły z dnia 18 grudnia 

2007 roku w sprawie  powołania  i  ustalenia  składu osobowego Zespołu  opiniującego do spraw 

rewitalizacji obszarów powojskowych (ze zm.) zreferowała Teresa Jakubiec, zastępca dyrektora 

Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich.

Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował  Radę,  że 

Komisja przychyliła się do tego projektu uchwały – bez rekomendacji.

Radny Włodzimierz Bystrzycki zgłosił kandydaturę radnego Marka Toboły.

Radny Marek Toboła zgłosił kandydaturę radnego Jana Ficermana.

Radny Jan Ficerman wyraził zgodę.

Radny Jan Ficerman zgłosił kandydaturę radnego Lucjana Szutkowskiego.

Radny  Lucjan  Szutkowski powiedział,  że  jeśli  dobrze  się  orientuje,  to  potrzebne  są  dwie 

kandydatury.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że chodzi o trzy kandydatury.

Radny Lucjan Szutkowski wyraził zgodę na kandydowanie.

Przewodniczący Rady Miasta Piły, w związku z brakiem innych kandydatur, postawił wniosek

o zamknięcie listy kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 19 glosami „za”.
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Głosowanie ws. kandydatury radnego Marka Toboły:

Radni poparli kandydaturę jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Jana Ficermana:

Radni poparli kandydaturę 20 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Lucjana Szutkowskiego:

Radni poparli kandydaturę jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Głosowanie uchwały:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 22 głosami „za” - uchwała Nr II/29/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 26.

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej przy ul. 

Śródmiejskiej  w  Pile  zreferowała  Julita  Mudyna,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował  Radę,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 22 głosami „za” - uchwała Nr II/30/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 27.

Projekt  uchwały w sprawie  sprzedaży nieruchomości  położonej  w rejonie ul.  Grabowej  w Pile

w  związku  z  realizacją  roszczenia  wynikającego  z  art.  209a  ust.  1  ustawy  o  gospodarce 

nieruchomościami  zreferowała  Julita  Mudyna,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 
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Nieruchomościami.

Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował  Radę,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 22 głosami „za” - uchwała Nr II/31/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 28.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  żądania  zwrotu  bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 48 w budynku przy ul. Matwiejewa 11B w Pile 

zreferowała Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował  Radę,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 22 głosami „za” - uchwała Nr II/32/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 29.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  żądania  zwrotu  bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 6 w budynku przy ul. O. Maksymiliana Kolbe 43 

w Pile omówiła Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował  Radę,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 22 głosami „za” - uchwała Nr II/33/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 30.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż oraz przyznania pierwszeństwa w nabyciu 

budynku użytkowego (garażu) położonego przy ul. Krynicznej w Pile na rzecz najemcy omówiła 

Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował  Radę,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 22 głosami „za” - uchwała Nr II/34/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 31.

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej przy ul. 

Lutyckiej  w  Pile  zreferowała Julita  Mudyna,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował  Radę,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 22 głosami „za” - uchwała Nr II/35/14 stanowi załącznik 

do protokołu.
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Ad 32.

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2014 – 

2024 omówiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Lucjan Szutkowski, przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poinformował Radę, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 21 głosami „za” - uchwała Nr II/36/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 33.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  budżetowej  na  2014  rok  zreferowała  Ewelina 

Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Lucjan Szutkowski, przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poinformował Radę, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 21 głosami „za” - uchwała Nr II/37/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 34.

Projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Miasta Piły na 2015 rok.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział,  że Radni otrzymali,  wraz z porządkiem obrad, 

propozycję planu pracy na przyszły rok i zapytał czy Radni chcieliby zgłosić jakieś uwagi.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych powiedział, że prosiłby, 

żeby w materiałach przygotowywanych do zestawienia na temat bezpieczeństwa, uwzględnić też 

numer 112 i funkcjonowanie SOR-u.
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Rafał  Zdzierela poprosił  kierownik  Biura  Rady  Miasta  Piły  o  zanotowanie  sugestii  radnego 

Włodzimierza Bystrzyckiego.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 21 głosami „za” - uchwała Nr II/38/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 35.

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły na 

2015 rok.

Paweł  Dahlke,  przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły poinformował  Radę

o  spotkaniu  członków  Komisji  i  przedstawił  plan  pracy  Komisji  Rewizyjnej  na  rok  2015. 

Przewodniczący Dahlke poinformował Radnych, że Komisja przyjęła ten plan pracy jednogłośnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 22 głosami „za” - uchwała Nr II/39/14 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 36.

Przedłożenie planów pracy stałych komisji Rady Miasta Piły na 2015 rok.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych przedstawił plan pracy 

Komisji Spraw Społecznych na rok 2015.

Lucjan Szutkowski, przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta przedstawił plan pracy 

Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta na rok 2015.

Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej przedstawił  plan  pracy 

Komisji Gospodarki Miejskiej na rok 2015.

Plany pracy Komisji Rady Miasta Piły stanowią załączniki do protokołu.
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Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły zapytał  czy  Radni  mają  jakieś  sugestie  do  planów  pracy 

Komisji – Radni nie zgłosili żadnych uwag.

Ad 37.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych.

Ad 38.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała,  że wiele miejsc w naszym Mieście jest remontowanych, 

natomiast nie pamięta się o jednej rzeczy – o słupach lamp ulicznych, które są w bardzo złym 

stanie, są zardzewiałe.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że, dołączając się do wszystkich życzeń z okazji nadchodzącego 

nowego roku,  chciałby poruszyć  temat,  cieszący się  od  kilku  lat  coraz  większą  popularnością. 

Radny powiedział, że chciałby zaapelować, żeby w tym okresie świętowania zakończenia starego

i rozpoczęcia nowego roku – nie zapomnieć o naszych czworonożnych przyjaciołach. Powszechnie 

wiadomo, że np. psy mają bardzo dobry węch, ale trzeba wiedzieć, że mają też o wiele lepiej od 

człowieka wykształcony słuch i huki,  towarzyszące świętowaniu,  sprawiają im wiele cierpienia. 

Radny Dahlke dodał, że zgodnie z przepisami, fajerwerki można odpalać tylko w Sylwestra i Nowy 

Rok, a huk petard towarzyszy nam od kilku dni  i zapytał komendanta Straży Miejskiej czy udało 

się złapać kogoś, kto używa petard w tym okresie, kiedy nie wolno ich używać. Radny dodał, że ma 

świadomość tego, że ujęcie takich osób „na gorącym uczynku” nie jest proste i zapytał czy były 

przeprowadzane jakieś akcje uświadamiające w tym temacie.

Radny Błażej Parda powiedział, że Radni siedzący z boków sali nie widzą stołu prezydialnego, 

przy którym siedzą Przewodniczący i  Wiceprzewodniczący Rady oraz Przewodniczący Komisji 

Rady Miasta Piły i poprosił o przeorganizowanie przestrzeni. Radny powiedział też, że pracownicy 

firmy Goliat prosili o oświetlenie ul. Szybowników. Radny Parda dodał, że był na tej ulicy i jest tam 

rzeczywiście ciemno i niebezpiecznie.

Radna Teresa Kasior powiedziała,  że piękna choinka,  która stoi  przy restauracji  Molino,  daje 

mieszkańcom wiele radości i zapytała w jakim konkursie ta choinka weźmie udział.
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Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że jedne święta mamy za sobą, a kolejne są przed nami

i że ma sprawę z tym związaną.  Radny powiedział,  że okres przedświąteczny i  świąteczny jest 

czasem produkowania ogromnej ilości śmieci i dzisiaj Radny otrzymał skargę dotyczącą tego czy 

pracownicy  firmy  Veolia  muszą  tak  intensywnie  wywozić  śmieci,  że  budzą  mieszkańców  po 

nocach. Radny Szutkowski powiedział, że uwaga ta bardzo go zaskoczyła, bo takiej jakości pracy 

jeszcze do tej pory nie zauważył i że w jego odczuciu jest to bardzo pozytywna informacja. Nie  

zawsze zdajemy sobie sprawę z tego, jak ogromną ilość śmieci potrafimy wyprodukować w ciągu 

kilku dni i  jaki jest obraz kiedy kilka dni się nie wywozi tych śmieci.  Dlatego Radny chciałby 

podziękować pracownikom Veolii i Altvatera za to, że podejmują takie próby, z jakimi Radny się do 

tej pory nie spotkał, ale jeśli można by przy tym pozwolić mieszkańcom na spokojny sen, to byłoby 

wtedy już bardzo dobrze. Radny Lucjan Szutkowski poruszył też inny temat. Coraz więcej osób 

interweniuje  w  sprawie  niesprawności  wentylacji  w  budynkach  mieszkalnych,  co  jest  bardzo 

poważnym  zagrożeniem dla  zdrowia  i  życia  ludzkiego.  Radny  wyjaśnił,  że  w  tym  przypadku 

działają prawa fizyki, tak jak w starodawnym piecu – jak nie było cugu, to się nie paliło i trzeba  

było dopuścić tlenu – tak samo w tym przypadku – żadnego mieszkania nie upuści czad przy braku 

wentylacji, on się często cofnie, w warunkach mrozu, kiedy mamy szczelnie pozamykane okna. 

Radny  dodał,  że  im  niższe  są  temperatury,  tym  zagrożenie  jest  większe,  bo  coraz  dokładniej 

chronimy się przed dostępem świeżego powietrza. Na koniec Radny powiedział, że jeśli chcemy 

być bezpieczni, to musimy wietrzyć mieszkania – w miarę intensywnie i często. Lucjan Szutkowski 

powiedział,  że  temat  ten  dotyczy  wszystkich  budynków  mieszkalnych,  łącznie  z  budynkami 

jednorodzinnymi.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że w Młodzieżowym Domu Kultury, w którym odbywały 

się sesje, Radni mieli kontakt wzrokowy z przedstawicielami Miasta, z Prezydentami, Sekretarzem, 

prawnikami, a w tej sali kontakt jest ograniczony. Radna poprosiła, żeby przemyśleć rozkład sali, 

żeby przy stole  prezydialnym,  ustawionym na scenie,  mogli  też  zasiadać  Prezydenci,  Skarbnik

i  Sekretarz.  Radna  Wiesława  Sztaba  powiedziała  też,  że  chciałaby  dołączyć  się  do  życzeń 

noworocznych dla wszystkich zgromadzonych na sali i mieszkańców Miasta.

Radny  Jan  Szwedziński  powiedział,  że  złożył  interpelację  dotyczącą  wspomnianej  ul. 

Szybowników i że do interpelacji dołączony jest też film obrazujący jak wygląda tam sytuacja.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że jest to pierwsza interpelacja

z załącznikiem filmowym.
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Wojciech Nosek, komendant Straży Miejskiej w Pile, w odpowiedzi na pytanie radnego Dahlke, 

powiedział, że bardzo trudno jest złapać kogoś, kto odpala petardy, ponieważ najczęściej proces 

odpalenia fajerwerków nie trwa długo. Odnosząc się do tego co powiedział radny Paweł Dahlke, że 

petardy można odpalać tylko 31 grudnia i 1 stycznia, Komendant powiedział, że to nie jest do końca 

prawdą i odesłał zainteresowanych na stronę internetową Straży Miejskiej, gdzie jest informacja na 

temat fajerwerków – kiedy i jak wolno ich używać. Komendant Nosek przypomniał, że fajerwerki 

mogą kupować tylko pełnoletnie osoby.

Piotr  Głowski,  prezydent  Miasta  Piły,  odnosząc  się  do  tematu  lamp  na  ul.  Szybowników, 

powiedział, że cały czas trwają rozmowy z firmą, która należy do grupy ENEA i w ostatnich latach 

takich remontów lamp wiele przeprowadzali i są nie tylko pełni zrozumienia, ale też przystępują do 

realizacji tych działań w miarę posiadanych środków, wiedzą, że jest to jeden z elementów, które 

rzutują na wykonane przez nas inwestycje.  Bardzo często też pojawiają się nowe słupy w tych 

miejscach,  gdzie  prowadzimy  remonty.  Odnośnie  ul.  Szybowników,  wyprzedzając  wnioski 

Radnych, staramy się też widzieć Miasto z tej perspektywy – co jest do zrobienia jak najwcześniej– 

powiedział Prezydent, więc nie tylko można powiedzieć, że sytuacja się tam zmieni, ale można też 

dodać,  że  udało  się  już  zaprojektować  i  jesteśmy  przygotowani  do  realizacji  ścieżek:  pieszej

i rowerowej oraz oświetlenia na tym odcinku, w związku z tym, tam się bardzo szybko sytuacja  

zmieni.  Odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnej  Wiesławy  Sztaby  na  temat  braku  kontaktu 

wzrokowego,  Prezydent  powiedział,  że,  jak  sądzi  –  jest  z  Radną w stałym kontakcie,  również 

wzrokowym, więc nie jest aż tak źle, jak mówiła radna Sztaba.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że dołoży starań, aby osoby siedzące na jednym

i drugim skraju  sali  miały jednakowy dostęp do prezentowanych materiałów, do ekranu i  żeby 

można było utrzymać kontakt wzrokowy ze sobą.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, ze przed Radą jest jeszcze jedna 

powinność. W związku z upływem VI kadencji Rady Miasta Piły istnieje konieczność powołania 

nowych  przedstawicieli  Rady  w  Gminnej  Radzie  Działalności  Pożytku  Publicznego. 

Przewodniczący powiedział,  że  w pierwszej  kolejności  odbędzie  się  głosowanie  ws.  odwołania 

przedstawicieli  Rady  Miasta  Piły  VI  kadencji  –  głosowanie  będzie  miało  formę  „en  bloc”. 

Następnie Przewodniczący poprosi o wskazanie nowych kandydatów.

Przewodniczący postawił wniosek ws. odwołania dotychczasowych przedstawicieli Rady Miasta 

Piły w Gminnej Radzie Działalności Pożytku Publicznego i poprosił o pomoc w ustaleniu składu 

osobowego dotychczasowych  przedstawicieli.
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Iwona Królak, radna prawny Urzędu Miasta Piły powiedziała, że byli to Radni: Janusz Kubiak, 

Włodzimierz Bystrzycki i Leszek Łado.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela powiedział,  że,  jak  rozumie,  odwołanie  może  być 

przeprowadzone łącznie.

Mecenas Iwona Królak potwierdziła.

Głosowanie ws. odwołania dotychczasowych przedstawicieli :

Radni poparli wniosek jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Rafał Zdzierela poprosił Radnych o zgłaszanie kandydatur do Gminnej Rady Działalności Pożytku 

Publicznego.

Radny Paweł Dahlke zgłosił kandydaturę radnej Wiesławy Sztaby.

Radny Paweł Jarczak zgłosił kandydaturę radnego Włodzimierza Bystrzyckiego.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zapytał kandydatów czy wyrażają zgodę.

Radna Wiesława Sztaba wyraziła zgodę.

Radny Włodzimierz Bystrzycki wyraził zgodę.

Radny Włodzimierz Bystrzycki zgłosił kandydaturę radnego Ryszarda Małeckiego.

Radny Ryszard Małecki wyraził zgodę.

Przewodniczący Rady Miasta Piły, w związku z brakiem innych kandydatów, postawił wniosek

o zamknięcie listy kandydatów.

Głosowanie ws. wniosku:

Radni poparli wniosek 21 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.
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Głosowanie ws. kandydatury radnej Wiesławy Sztaby:

Radni poparli kandydaturę jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Włodzimierza Bystrzyckiego:

Radni poparli kandydaturę jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Ryszarda Małeckiego:

Radni poparli kandydaturę jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że, jak rozumie, nie ma potrzeby 

przeprowadzać dodatkowego głosowania.

Mecenas  Iwona  Królak odpowiedziała,  że  w  tym  przypadku  Rada  Miasta  wskazuje 

przedstawicieli, a powołuje ich zarządzeniem Prezydent Miasta.

Przewodniczący Rady Miasta Piły, w imieniu swoim i Radnych, złożył życzenia noworoczne oraz 

podziękował wszystkim za miniony rok i życzył wiele sympatii, zdrowia oraz nowych wyzwań.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela zakończył obrady II sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła Przewodniczący Rady Miasta Piły

Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela

        Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły

(-) Paweł Jarczak
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